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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

V Saziv 

Prolečno  zasedanje 

Komisija za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj,  sredinu i prostorno planiranje   

Sednica br. 15 

Priština, 28. 3. 2018.god.,  u 13:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-225 

 

 

Z A P I S N I K  

 

Sednici su prisustvovali: Besa Gadžerri, Driton Čauši, Ljutfi Žarku, Andin Hoti, Ganimete 

Musliu, Enver Hoti, i Salih Salihu  

Odsustvovali: Daut Haradinaj, Serđan Mitrović, Liburn Aliu, Danuš Ademi.   

Komisijsko pomoćno osoblje: Bajram Badivuku,  i Ylber Šerifi 

 

Sednici je predsedavala potpredsednica komisije Besa Gadžerri 

 

Za sednicu je predložen sledeći dnevni red:  

 

1. Razmatranje pitanja kvaliteta mesa i mesnih proizvoda, uz prisustvovanje 

Izvršnog direktora AIV-a gospodina Valdeta Djinovci 

 

          

Predsedavajuća Besa Gadžerri, pozdravila je Izvršnog direktora AIV-a sa saradnicima, i 

otvorio diskusiju o skandalu koji je nastao zbog uvoza mesa i mesnih proizvoda sa stečenim 

rokom trajanja, i to mimo institucionalnih kontrola. Ona je najpre postavila pitanja o  

uvezenom mesu: zašto je uvezeno meso sa istečenim rokom trajanja, i ko je to uradio? Ko 

vrši inspekciju takvog mesa? Koje su mere preduzete?, zatim je molio predstavnike AIV-a da 

odgovaraju na pitanja, ali i ostale članove komisija da postavljaju pitanja. 

 

Valdet Djinovci, pozdravio je poslanike i zahvalio ih na pozivu radi diskusije ovog važnog 

pitanja, te je pozdravio uzdizanje sveti u tom pravcu, jer je neophodan institucionalni 

angažman u tome. On je najpre govorio o kapacitetima Agencije (71 inspektor, to je 

popunjeni broj od 37 kosovskih opština a obećao da će i druge podatke poslati u pismenoj 

formi komisiji) kao i službeni zahtev AIV-a za premeštaj inspektora u agenciji za period 

2010-2018 međutim na žalost to još nije urađeno. On je kazao da do sada nije uvezeno 

kvareno meso i govorio je o preduzetim postupcima kada se naišlo na takvo meso (2004. 

godine, slučaj Belgije, 2016. itd.) te odmah informisanje istražnih organa i molio i komisiju 

da iznesu slučajeve i činjenice ako o tome imaju dodatnih informacija i dokaza. 

 

Besa Gadžerri reagovala je čuđenjem i upitala: Zar na Kosovu nema uopšte uvezeno meso 

sa istečenim rokom?! Ona je upitala: Koje kompanije uvoze meso pod kontrolom AIV-a?   
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Gospodin Djinovci na ovo pitanje reagovao objašnjenjem da AIV ima nedostatak inspektora, 

inače svaki kvareni proizvod se poništava.   

 

Driton Čauši pokrenuo niz važna pitanja i pomenuo podatak da u svetu 70%  ljudskih 

bolesti potiču iz ishrane stočnog porekla  i stoka, i s tim u vezi pomenuo činjenicu da je 

stočna tuberkuloza u porastu i upitao da li se rade kontrole i analize uzoraka bolesti kod stoke 

i živine kao i trovanja od njih. Kako je moguće da se iz belgijskog skandala otkriveno 40.000 

tona mesa sa istečenim rokom trajanja uz pomoć opštinskih inspektora, i šta se preduzima 

svakim danom na Kosovu ako već imate te podatke, i da li imate pravila o aditivima odnosno 

koliko je limitirana njihova upotreba u nas?  On je postavio pitanja i o klanju stoka. 

 

Enver Hoti, reagovao je na govor gospodina Djinovci koji je rekao da je uzdizana svest 

poslanika, rekavši da su poslanici uvek imali visoku svest, nemoj se igrati rečima, jer to je 

nepristojno. Zašto AIV ne vrši svoje zadatke to je za diskusiju pogotovu danas kada imamo 

razno razne bolesti usled zbog ishrane sa istečenim rokom. I nastavio da AIV stalno ponavlja 

nedostatak inspektora a nisu dovoljno angažovani kapaciteti i nedostaje saradnja. On je 

upitao: Koliko ima uvoznika mesa na Kosovu, koje su njihove rezerve, i kako distribuiraju 

meso? On je na kraju kazao da pored teškoća AIV mora jačati aktivnosti. 

 

Salih Salihu, nije se složio konstatacijama izvršnog direktora AIV-a, jer svaki dan po našim 

gradovima (Prizren, Orahovac i dr.), otkriju se po stotine tona robe sa istečenim rokom koju 

vidimo po vestima kako se uništavaju, te upitao: kako je moguće da bude 350 uzoraka 

godišnje, i ko treba da odgovara za to? On je izneo činjeničke brojke  robe ishrane koja ulazi 

u nas bez analiza, u okviru toga pomenuo i pčelarstvo bez analiza, OMGJ, te hormoni za 

telad, klanje, kao i proizvodnja sudžuka paljenjem gume, itd. na Kosovu nastao biološki rat 

protiv populacije, dok ova agencija koja je važnija od KOA ne deluje.   

 

Andin Hoti, fokusirao se na održavanje higijene po mesarnicama i pekarnicama  i pomenuo 

totalnu nehigijenu po raznim magacinima i sličnim prehrambenim prostorijama koje je 

okarakterisao kao „ubistvo“, i upitao kako će se to zaustaviti? Kako je moguće da jedna 

kompanija koja je neuredna nastavi opet radom, i na kraju upitao kako ova komisija i 

skupština može pomoći AIV? 

 

Ganimete Musliu, delila je mišljenje članova komisije ali pohvalila je i AUV za uspeh u 

slučaju afere Belgije 2016. godine i dodala da se ne možemo pomiriti postojećim stanjem u 

prehrambenoj industriji jer se oštećuju pošteni proizvođači. Ona je upitala, šta će preduzeti  

AIV protiv već poznatih kompanija i ko je dozvolio uvoz, i da li je pokrenuta neka optužba 

protiv takvh ili obustavljen taka uvoz?  

 

Lutfi Zharku pitao je o slučaju Jupa.    

 

Gospodin Djinovci, fokuosirao se na važna pitanja i odgovorio je podacima o inspekcijama i 

uzorcima, ali još jednom je ponovio potrebu premeštaja opštinskih inspektora kod bez kojih 

agencija ne može raditi, i govorio o klanicama, koje rade po pravilima, sem tradicionalnih 

klanica po selima, i u tom pravcu nema napretka, jer najveća klanja vrše se po stočnim 

pijacama bez kontrole, poput Prištine i okoline.    

 

Driton Čauši,  vi nama pričajte o licenciranim klanicama! 

 

Gospodin Gjinovci je odgovorio da su to elektronski podaci, i da ima oko 5050 klanja 

godišnje. Stoke se unose u sistem, ali ne i njihovo klanje, koje se stalno izveštava, dok 

vakcinacija nije u zavidnom nivou.   
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Driton Čauši, pitao je kako to da velika posla da se ostavljaju malim broju radnika, kada se 

zna da se svaka stoka pre klanja mora kontrolirati kao i otpaci? (otpatke određuje MŽSPP 

gde će se deponirati kazao je Djinovci). 

 

Na pitanja Andina, Flamur Kadriu je kazao da nema limitiranja u korišćenju aditiva, dok  

OMGJ nije u nadležnosti AIV-a, dok higijenu svaki operator mora voditi računa u okviru 

predviđanih pravila. 

 

Izvršni direktor je na kraju pozvao komisiju da poseti Agenciju, iako je komisija bila u 

januaru. Gospodin Čauši je rekao da nije tražio posetu već beleške i podatke u toj agenciji.    

 

Predsedavajuća Besa Gadžerri, kazavši da u ovoj sednici nije dobijeno ni približno ono za 

šta se zalaže ova komisija, zahtevala je da se AIV pismeno odgovori komisiji na sva 

postavljena pitanja i da zbog javnosti na kraju konačno ova komisija da daje  odgovor na 

dešavanja oko ishrane na Kosovu.    

 

Napomena! Zapisnik ne sadrži stenogram stručnog dela diskusije između Dritona Čaušija i 

Flamur Kadriu, jer je od AIV-a, zatraženo u pismenoj formi od poslanika.   
 

Sednica je završena 11:15časova. 

Zapisnik je sastavilo komisijsko pomoćno osoblje   

 

 

   

                                                                                                        Predsedavajuća sednice, 

                                                                                                                Besa Gaxherri 

 ________________ 


